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INTÉZMÉNYI BEZÁRÁSOK NÉLKÜL  
MINTEGY 250 MILLIÓ FT-TAL KELLETT VOLNA  

TÖBBET FIZETNI A FŰTÉSÉRT KAZINCBARCIKÁN

FELELŐS GAZDÁLKODÁS

Talán az országban egyetlen városként lépte meg 
Kazincbarcika azt, amit más települések nem: bezárta 
a Polgármesteri Hivatalt, valamint az önkormányzati 
cégek több épületét, hogy elkerülje a város pénzügyi 
ellehetetlenülését a döbbenetes mértékben megdrá-
gult távhőárak miatt. 

A távhőárakról
Magyarországon a lakosságra és az intézményekre, 
valamint a vállalkozásokra vonatkozó távhődíjat mi-
niszteri rendeletben határozza meg az állam minden év 
október 1-jén. 2022-ben az ár a lakosság számára vál-
tozatlan maradt, ám az intézmények és cégek hődíja a 
kormány döntésének okán 18-szorosára emelkedett.  

Innovatív megoldással, azonnal alkalmazkodott 
a kialakult helyzethez tavaly ősszel Kazinc
barcika Város Önkormányzata és a Barcika 
Holding. A 18szorosára nőtt intézményi hő
díjak miatt többszáz önkormányzati és tagvál
lalati dolgozó költözött ki az irodaépületekből, 
és egészen áprilisig voltak kénytelenek olyan 
ingatlanokban végezni munkájukat, amelyek
nek távhőköltségei nem változtak tavalyhoz 
képest. A lemondás eredménye, hogy a kormány 
által hozott döntések következményeként nem 
kellett 250 millió Ftot pluszban kifizetni a város 
költségvetéséből az érintett épületek fűtésére.

Kazincbarcika Város Önkormányzatának és a Barcika 
Holdingnak újra kellett gondolnia intézményhálózata 
üzemeltetését, és azt, hogy hol, hogyan tud költsé-
get csökkenteni. 
Szitka Péter polgármester felelős városvezetőként 
eljárva olyan intézkedésekről döntött, amelyek meg-
akadályozták, hogy többszáz millió forintos plusz 
ki adás terhelje meg a fűtési szezon végére Kazinc-
barcika Város Önkormányzatának költségvetését.

Felelős intézkedések a Barcika  
Holding vállalatcsoportnál
Kazincbarcika 5 önkormányzati tagvállalatánál ko-
moly döntések születtek azért, hogy sikerüljön a 
távhőárakon spórolni — közölte dr. Kovács László, a 
Barcika Holding vállalatcsoport vezetője a Kolorhét 
kérdésére. 
„A Barcika Centrum Kft., a Barcika Szolg Kft., a Bar-
cika Príma Kft,, a Barcika Park Nonprofit Kft. és a 
Barcika Art Nonprofit Kft. esetében jelentős volt 
a távhőárak okozta költségnövekedés. Az emiatt 
meghozott intézkedések meghatározták a kollégák 
mindennapi munkavégézését.”
A Barcika Centrum és a Barcika Szolg munkatársai 
a Munkácsy téri központból olyan bérleményekbe 
költöztek át, ahol lakossági távhőárat kellett fizetni. 
Az irodaház kiürült, és csak mintegy 5 hónapos kény-
szerszünet után, a téli fűtési szezon végén került le a 
lakat az épület bejáratáról. 
A Barcika Szolg Patak úti épületében szintén nem 
volt távfűtés. A cég előzetesen egyeztetett erről az 
ottani bérlőkkel, akik ezen időszakra mentesültek a 
bérletdíj-fizetési kötelezettség alól, a Szolg pedig 
jelentős összeget tudott megtakarítani. 
A Barcika Príma központi konyháján — amely táv-
fűtéssel üzemel — egyedi hőfokszabályozással, több-
milliós költségcsökkentést sikerült realizálni a fűtési 
szezon végére. 
A Barcika Park gázfűtésről fatüzelésre tért át ebben 
az időszakban, amellyel szintén mérsékelte a plusz-
kiadásokat, emellett átmenetileg szüneteltette te-
vékenységét a távfűtéssel üzemelő Táncsics utcai 
telephelyen.
A Barcika Art Nonprofit Kft. jelentős összeget tudott 
spórolni. A cég munkatársai kiköltöztek a bezárt és 
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felújítás előtt álló Egressy Béni Művelődési Központ-
ból, emiatt itt nem keletkezett távhődíj. A Mezey Ist-
ván Művészeti Központban pedig temperáló fűtést 
biztosítottak, amivel szintén óvták a költségvetést. 
De még ennél is jelentősebb tétel volt az uszoda ok-
tóber 1-jétől történő bezárása, ahol a szolgáltatótól 
kapott gázár gyakorlatilag finanszírozhatatlan volt 
a város részéről. A jelenlegi árakon csak ebben az 
egy intézményben jóval 100 millió forint feletti plusz 
költséget jelentett volna a fűtés.
„Számításaink és becslésünk szerint tagvállalati 
szinten április végéig 213.449.978 Ft kiadástól men-
tesítettük a várost, amit fűtésre kellett volna kifizetni 
— hangsúlyozta dr. Kovács László, a Barcika Holding 
vállalatcsoport vezetője.”

A Polgármesteri Hivatal  
költségcsökkentése
A Városháza dolgozói szintén költözni kényszerültek. 
Mégpedig olyan önkormányzati ingatlanokba, ahol 
lakossági díjat kellett fizetni a távfűtésért.
„A Polgármesteri Hivatalban körülbelül 25-30 millió 
Ft-ba került volna a fűtés, ami nem kevés. Azonban az 
épület bezárásával és a takarékoskodással sikerült 
megvédeni kollégáim munkahelyét, biztosítva to-
vábbra is családjaik megélhetését. Városvezetőként 
előttem az a kettős cél lebegett, hogy biztonságban 
tudjam munkatársaim és Kazincbarcika jövőjét — 
fogalmazott Szitka Péter polgármester.” 
A városvezetés és a tagvállalatok vezetői kiemelt fi-
gyelmet fordítottak arra, hogy a fűtés gazdaságos le-
gyen, és mindent elkövettek, hogy a megemelkedett 
energia- és távhőárak a lehető legkisebb mértékben 
terheljék meg a város költségvetését.

Két oldalról érkező szorítás
A Barcika Szolg Kft. a fűtési szezonban kettős szo-
rításban élt. Egyrészt nemcsak azt kellett megolda-
nia, hogy a szolgáltató felé kiegyenlítse a számlákat, 
hanem azt is, hogy a fogyasztók is rendezzék tar-
tozásaikat.

Áldozattal járt a megszorítás
A hónapokon át tartó átalakítás a mindennapokban 
nem okozott fennakadást a munkában, a költség-
vetés pedig mentesült a plusz kiadásoktól. 
Az önkormányzat részéről mintegy 70 kollégának, a 
tagvállalatok részéről pedig több száz munkatársnak 
jár köszönet az elmúlt hónapokért.
„A Barcika Holding vállalatcsoportnál fegyelmezett-
ségükről tettek tanúbizonyságot a kollégák, akik 
megértették a kemény intézkedés célját. A bezá-
rások munkatársaim mindennapi komfortját jelen-
tős mértékben befolyásolták, hiszen az épületekben 
vagy hűvösebb volt, mint amit megszoktak a korábbi 
években, vagy pedig kisebb lakásokban, üzlethelyi-
ségekben, megváltozott munkakörülmények között 
kellett ugyanazt a teljesítményt nyújtaniuk — közölte 
dr. Kovács László.”
A Barcika Art munkatársainak egy része először a 
Mezeybe, aztán a KolorLabba költözött, a Barcika 
Szolg és a Barcika Centrum alkalmazottai lakossági 
távhődíj-kategóriába eső bérleményekbe bútoroztak 
át, a Barcika Prímánál a hőfokot kellett lentebb venni, 
a Barcika Parkban pedig a korábbiaktól eltérő fűtési 
módot alkalmaztak.
Kazincbarcika polgármestere tavaly szeptemberben, 
amikor a távhődíjak drasztikus mértékű kormányza-
ti emelésének híre megjelent, azonnal a megoldást 

kereste, hogy a város ne kerülhessen pénzügyileg 
kiszolgáltatott helyzetbe. Szitka Péter már akkor 
kimondta: 
„nincs gond azzal, ha az önkormányzatnak saját ma-
gán kell spórolnia. Emiatt született meg az az elkép-
zelés, hogy a hivatali ülőmunkát végző kollégák más 
helyszíneken, strukturáltan, többen egy szobában 
dolgozzanak.”
A döntés olyannyira újszerű volt, hogy még az or-
szágos hírekben se nagyon lehetett hallani hasonló 
lépésről. A város vezetője ezúton köszöni az önkor-
mányzati és a tagvállalatoknál dolgozó kollégáknak, 
hogy a megváltozott körülményeket tudomásul vet-
ték, ahhoz gyorsan alkalmazkodtak, és áldozatos 
hozzáállásukkal ugyanazt a minőségi munkát telje-
sítették, mint a bezárások előtt.

Bár egyelőre nem lehet tudni, hogy a jelenleg érvény-
ben lévő, szeptember 30-ig meghatározott állami 
távhőárak október 1-jétől hogyan alakulnak, de a 
városvezetés abban bízik, hogy az új tarifák kon-
szolidáltabbak, az eredetit csak minimális mértékben 
meghaladó díjak lesznek, és nem lesz szükség újabb 
költözésre ősszel.

„Köszönet illeti emellett Kazincbarci-
ka minden lakóját, hogy türelemmel 
és megértéssel viselték a számukra 
is megpróbáltatással járó időszakot - 
hangsúlyozta Szitka Péter.”
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Elkerülhetetlenné vált Kazincbarcikán a térítési díjak emelése. Ez a város által mű-
ködtetett intézményeket érinti, azaz mind az idősellátásban, mind a gyermekjóléti 
ellátásban (tehát a bölcsődékben) április 1-jétől magasabb összeget kell fizetni a 
szolgáltatásért. Egy-egy ellátás 3 lábon áll: az állami normatív támogatásból, ami 
több mint 10 éve nem változott semmit, a térítési díjból, valamint az önkormány-
zati hozzájárulásból.
Az ellátó intézmények működésének 2 fő kiadása a munkatársak bér- és járu-
lékköltsége, illetve az intézmény működtetése, beleértve a rezsit és az alap-
anyagok árait. Ezek drasztikus mértékű drágulása tette szükségessé a térítési-
díj-emelést — hangsúlyozta István Zsolt, a Kazincbarcikai Szociális Szolgáltató 
Központ igazgatója. 

„Két év kihagyást követően tavaly év végén egy 30 százalékos emelést voltunk 
kénytelenek meglépni, ám még ez is kevésnek bizonyult a kiadások részbeni fe-
dezéséhez, annyira elszabadultak az árak mindenféle tekintetben. Ezúttal egy 
körülbelül 40 százalékos drágulásról született döntés, de továbbra is figyelembe 
vesszük majd a szociális rászorultság mértékét.”
Ez azt jelenti, hogy a szolgáltatások térítési díjai továbbra is sávosan lesznek 
megállapítva. 
A táblázatban jól látható, hogy Kazincbarcikán hogyan alakulnak a különböző el-
látások költségei. Például az idősellátásban a 100-120 ezer forintos térítési díjhoz 
az állam 60 ezer, míg az önkormányzat 200 ezer forintot tesz hozzá. A bölcsődei 

AKTUÁLIS VÁLTOZTAK KAZINCBARCIKÁN  
A SZOCIÁLIS ÉS 

GYERMEKJÓLÉTI ELLÁTÁSOK 
TÉRÍTÉSI DÍJAI

Kazincbarcika Város Önkormányzatának képviselőtestülete március 
végén döntött a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások, 
valamint a gyermekvédelmi és gyermekjóléti ellátások térítési díjairól. 
Miután az elmúlt időszakban drasztikusan emelkedtek az energiaárak, 
az infláció az egekbe szökött, az alapanyagok költségei pedig elszálltak, 
így meg kellett hoznia ezt a kényszerű döntést a testület tagjainak.  
A megemelt díjak még így sem fedezik a valós költségeket, vagyis az 
önkormányzatnak jelentős összeggel kell azt kiegészítenie. Azonban 
Klimon István alpolgármester bejelentette, hogy amennyiben a város 
helyzete a jövőben lehetővé teszi, akkor ezeken a díjakon — a helyi 
adókhoz hasonlóan — csökkenteni fognak.

ellátásért pedig a szülők 10 ezer Ft-ot, plusz étkezési díjat fizetnek, amelyet az 
állam és az önkormányzat is 30-30 ezer forinttal egészít ki — ezt a város alpol-
gármestere közölte. Klimon István azt is hozzátette, hogy bár nem jellemző, de 
Kazincbarcika Város Önkormányzata fontolóra fogja venni a térítési díj csökken-
tését, ha kedvezően alakulnak a gazdasági mutatók.

„Abban az esetben, ha az önkormányzat előnyösebb helyzetbe kerül a jövőben, 
akkor ugyanúgy, mint a helyi adóknál, a szociális térítési díjaknál is meglépjük azt, 
hogy csökkentjük a díjakat. Ez egy egészen új megközelítés minden tekintetben, 
hiszen ilyen döntéseket általában kevesen hoznak meg, így ritkán hallunk ilyen 
híreket napjainkban — fogalmazott Klimon István.”
Vagyis amennyiben a város költségvetése azt lehetővé teszi, akkor ahogyan 
korábban a helyi adók mértékét, úgy a térítési díjakat is csökkenteni fogja  
Kazincbarcika Város Önkormányzata.

Az ellátások teljes költsége/fő
Idősellátás díjai Bölcsődei ellátás díjai

Összesen 360-380.000 Ft 70.000 Ft  
+ étkezési díj

Térítési díj 100-120.000 Ft 10.000 Ft  
+ étkezési díj

Állami hozzájárulás 60.000 Ft 30.000 Ft

Önkormányzati hozzá
járulás (saját bevételből, 
pl. adóbevétel)

200.000 Ft 30.000 Ft

Önkormányzati  
hozzájárulás mértéke

Kb. 52-55% Kb. 42%
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KolorFund — a név a kazincbarcikai cégek számára bizonyára ismerős. A pályázat 
már többször járult hozzá a helyi vállalkozások megsegítéséhez, 2023ban pedig 
Szitka Péter polgármester újra szorgalmazta, hogy a rendkívül nehéz helyzetre 
való tekintettel ismét megnyíljon a lehetősége a városban tevékenykedő cégek
nek arra, hogy forráshoz jussanak az önkormányzat támogatásával. 

Kreatív, újszerű megoldásokat vár Kazincbarcika Város Önkormányzata a Kolor-
Fund pályázatra jelentkezőktől. Szitka Péter polgármester a célokat ismertetve 
hangsúlyozta: vissza nem térítendő pénzügyi forrással szeretnék ösztönözni 
a Kazincbarcikán működő mikro- és kisvállalkozások megújulását, támogatva 
működésük hatékonyságát. A városvezető szerint a cégek működésük stabi-
lizálásával, és eredményességük javításával új munkahelyek teremtéséhez já-
rulhatnak hozzá Kazincbarcikán.
„Kazincbarcika Város Önkormányzata elkötelezett abban, hogy támogassa a 
helyi vállalkozásokat, ezért újra megnyitjuk a pályázati alapot. A KolorFund név 
maradt, miként a koncepció is, hogy városunk újabb szolgáltatásokkal vagy 
ezekhez kapcsolódó, képzett szakemberekkel bővüljön. Az innovatív szemlélet 
kiemelt szerepet kap, hiszen a célunk, hogy olyan újító szellemű szolgáltatások 
valósuljanak meg városunkban, amelyek még nem érhetőek el Kazincbarcikán, 
vagy amelyek lehetőséget nyújtanak a cégek fejlődésére — fogalmazott Szitka 
Péter polgármester.”

ÖNKORMÁNYZATI TÁMOGATÁSRA PÁLYÁZHATNAK  
A CIVIL- ÉS SPORTSZERVEZETEK KAZINCBARCIKÁN 
Kazincbarcika Város Önkormányzata több mint egy évtizede támogatja a civil és a 
sportszervezetek munkáját, önkormányzati pályázati felhíváson keresztül. A helyi 
civilek idén 50 és 400 ezer Fthoz juthatnak, a város által erre a célra elkülönített 
10 millió Ftból, de szintén 10 milliós a keretösszege a nem TAOfinanszírozású 
vagy nem kiemelt sportágak képviselőinek is.  

A Kazincbarcikán működő helyi civil szervezetek és a nem látványsportágakhoz 
tartozó sportszervezetek pénzbeli támogatást igényelhetnek Kazincbarcika 
Város Önkormányzatától programjaik és működési költségeik finanszírozására. 
Az erre elkülönített 10-10 millió Ft jelentős összeg, főleg hogy a drasztikus ener-
giaár-emelések és az esetleges kormányzati elvonások miatt a költségvetés 
megtervezésekor nehéz helyzetben volt a város. Szitka Péter polgármester a 
kezdetektől prioritásként kezeli a helyi civileket és sportegyesületeket. A szá-
mukra nyújtott anyagi támogatás jelentős segítséget nyújt a mindennapokhoz, 
valamint a lokális szintű tevékenységek gyakorlásához.
Kazincbarcika Város Önkormányzata idén rugalmasabb volt a pályázat kiírása-
kor, a jogszabályok és a helyi szabályozások figyelembevételével. A felhívás több 
ponton pozitív irányba módosult.
Kazincbarcika polgármestere bejelentette, hogy idén a civil szervezetek 50 és 
400 ezer Ft közötti, vissza nem térítendő támogatásra pályázhatnak az Önkor-
mányzatnál. 
„Az összeget a nyertesek 75 százalékban kazincbarcikai programjaikra, 25 szá-
zalékban pedig általános működési költségeikre használhatják fel.” 

Idén a civil- és a sportszervezetek között bruttó 10-10 millió forintot oszt szét 
város.
„A jelentkezők pályázati anyagában szeretnénk látni az éves programjukat, hogy 
képet kapjunk arról, mivel terveznek, milyen városi eseményeket szerveznek.  
A korábbi évek tapasztalatai alapján elmondható, hogy Kazincbarcikán jó kis kö-
zösségek alakultak ki a civilek és a sportolók között, akik színvonalas programok-
kal szoktak csatlakozni, színesítve a Kolorcity hírnevét. Bízunk abban, hogy az idei 
évben is hasonlóra számíthatunk — közölte Szitka Péter.”

A pályázat részletei az alábbi QR-kódon keresztül érhető-
ek el. A helyi civil- és sportszervezetek 2023. május 2-ig 
nyújthatják be pályázati anyagukat Kazincbarcika Város 
Önkormányzatához.

A HELYI 
VÁLLALKOZÁSOKAT 
TÁMOGATJA 
KAZINCBARCIKA VÁROS 
ÖNKORMÁNYZATA

A pénzügyi forrást Kazincbarcika Város Önkormányzata biztosítja, saját költ-
ségvetéséből. A támogatás vissza nem térítendő fejlesztési célú támogatás, és 
olyan cégek igényelhetik, amelyek Kazincbarcika város közigazgatási területén 
belül végzik tevékenységüket, vagy a városban terveznek letelepedni és mun-
kát végezni.
„Az idén 30 millió Ft-os keretet tudunk biztosítani a KolorFundra, a pályázók 
pedig 200 ezer és 2 millió Ft közötti, vissza nem térítendő támogatási összegre 
nyújthatnak be igényt — hangsúlyozta a városvezető.”
A KolorFund keretében támogatható a termelő, kereskedelmi vagy szolgáltató 
tevékenységgel kapcsolatos eszközbeszerezés, az információs technológia-
fejlesztés (beleértve az online megjelenést, az e-kereskedelmet és az egyéb 
e-szolgáltatást), az üzleti alkalmazások támogatása, valamint az olyan oktatási 
költségek elszámolása, amelyek közvetlenül a támogatásban megjelölt eszköz-
beszerzéshez vagy szolgáltatás nyújtásához kapcsolódnak.
A támogatandó projektekre a Bíráló Bizottság tesz javaslatot.

A pályázatról és annak benyújtási határidejéről bővebben 
az alábbi QR-kódon keresztül kaphatnak tájékoztatást az 
érdeklődők:
A jelentkezéshez szükséges dokumentumok ugyanitt ér-
hetőek el.
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LEZÁRTÁK A 26-OS ÚT 
- JÓSZERENCSÉT ÚT 
KERESZTEZŐDÉSÉT

Április 17től teljesen új forgalmi rend szerint közlekedhetnek a városlakók, ha 
Kazincbarcikán túlra utaznak. A 2606os út körforgalmának kiépítése miatt le
zárták a főút Jószerencsét úti bekötő szakaszát. A munkálatok várhatóan hóna
pokig tartanak majd.

Körforgalmat főleg nagy forgalmú, veszélyes kereszteződésekben alakítanak ki. 
Előnye, hogy lassítás nélkül nehéz áthaladni rajta, és behajtásnál csak egy irányba 
kell figyelni. Ezt a megoldást a nyugati országokban előszeretettel használják, 
Szitka Péter polgármester pedig már évekkel ezelőtt felismerte ennek szüksé-
gességét, így azóta több ilyen csomópont is épült a városban. Hogy a 26-oson is 
ezzel a megoldással segítik az áthaladást, valamint a városba való bejutást, az a 
városvezető közbenjárásának köszönhető. 
A Sajószentpétert elkerülő út építése ütemezetten halad, így végre fókuszba 
került a 26-os út — Jószerencsét úti kereszteződés átépítése. Halász Béla, a Pol-
gármesteri Hivatal Városüzemeltetési és Rendészeti Osztályának vezetője arról 
tájékoztatott, hogy a Jószerencsét út 26-os főút és Irinyi út közötti szakaszát 
lezárták, és megkezdték a korábban 2x1 sávos út 2x2 sávossá történő átalakí-
tását. Az építést bonyolítja, hogy több forgalmirend-változást kellett bevezetni, 
amely hosszú hetekig tart majd.

ÉPÜL A KÖRFORGALOM 
A MÁTYÁS-POLLACK 

KERESZTEZŐDÉSÉBEN

Fizikálisan is megkezdődtek a napokban a körforgalom kivitelezési munkálatai a 
Mátyás király út — Pollack Mihály utca kereszteződésében Kazincbarcikán. A be
ruházással egy hosszú évek óta tartó közlekedési probléma szűnhet meg, hiszen 
a tervek szerint már év végén használhatjuk az új körforgalmat.

Évek óta nemcsak a reggeli és az esti órákban, hanem a nap bármely szakában 
dugók és torlódások helyszíne a Mátyás király út — Pollack Mihály utca kereszte-
ződése. Ezt az áldatlan állapotot hivatott megszüntetni az a beruházás, amelyet 
még 2019-ben ígért meg az itt élőknek a városvezetés, Szitka Péter polgármester 
irányításával. Az általunk megkérdezett városlakók számára rendkívül nagy gon-
dot okoz a forgalom, ezért a legjobb megoldásnak tartják a körforgalom építését.
A körforgalom tervlapja jól szemlélteti, hogyan fog kinézni a valóságban a hely-
szín, ha befejeződik a kivitelezés. A beruházás mind a négy irányban túlnyúlik 
a kereszteződésen, és az áruház parkolói is átépítésre kerülnek. A munkálatok 
idejére egy ideiglenes bejárat épül az áruházhoz, mert a kereszteződést idősza-
kosan le kell majd zárni. 
A munkagépek már a helyszínen dolgoznak, miután a március 1-jei munkaterü-
let-átadást követően sikeresen lezárultak a kivitelező adminisztratív feladatai a 
szakhatóságokkal és a szakfelügyeletekkel. Dr. Juhász Hajnalka, a Barcika Projekt 
Kft. ügyvezetője kérdésünkre közölte, hogy jelenleg a közműveket érintő kiváltá-
sok, illetve áthelyezések zajlanak, amelyek nem igényelnek forgalomkorlátozást, 
ám körültekintő közlekedést igen.
A kivitelezés több ütemben valósul majd meg, hogy a forgalom áthaladása a leg-
tovább biztosított legyen. A későbbiekben azonban időszakosan forgalomkorlá-
tozásokra vagy teljes útzárra is számíthatnak az autósok. 
A körforgalom megépítésének határideje 2023 novembere.

Turcsányi Jenő:
Mindennapos téma a hatalmas torlódás, így nem kérdés, 
hogy kell a körforgalom ebbe a kereszteződésbe.

Jónás Zsolt:
Szerintem nagyon pozitív, hogy mindenhova körforgal-
mat építenek városunkban a gyorsabb haladás érde-
kében. Azt gondolom, hogy haladni kell a korral. Sajnos 
ebből a kereszteződésből nagyon nehéz kijutni a Mátyás 
király útra, rengeteget kell várni, mire autóval ki tudunk 
kanyarodni. Így szükséges a körforgalom megépítése.

Az autósok több alternatív útvonal közül választhatnak a Jószerencsét úti lezárás 
kiváltására. Bejuthatnak a városba a Szent Flórián térnél, a Mikszáth Kálmán utca 
felé, az Egressy úton és az Attila úton keresztül is. 
A korábban lámpás kereszteződésként működő Jószerencsét úti csomópont 
hamarosan egy sokkal biztonságosabb körforgalommá alakul, ráadásul a sávok 
bővítése miatt könnyebb lesz a városba való bejutás. A Magyar Közút tájékoz-
tatása szerint a lezárás várhatóan május végéig tart, ám előfordulhat, hogy még 
hosszabb ideig lesz szükség az autósok türelmére és megértésére.

A 26-os főút Szent Flórián tér — Jószerencsét úti kereszte-
ződés közötti szakaszán táblák segítik az autósok eligazo-
dását, hogy gördülékenyebb legyen a haladás. Emellett az 
érintett szakaszon sárga, ideiglenes felfestések mutatják a 
közlekedési sávokat és irányt. A Szent Flórián téri keresz-
teződésben pedig több jelzőlámpát is elhelyeztünk, hogy 
biztonságosabb legyen a közlekedés.
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Belekerült 4 városrész is abba a fejlesztési prog
ramba, amelyben a régi, elöregedett, kátyús utak 
teljesen megújulhatnak Kazincbarcikán. A szakaszok 
kiválasztásáról a városvezetés a lakossággal való 
egyeztetés után döntött, így a buszvégállomás mel
letti lakótelep, az Alsóvárosi rész, az Újkazinci terek 
és a MóriczRadnóti terek melletti útszakaszok is új 
burkolatot kapnak.

Kazincbarcika Város Önkormányzata minden évben 
jelentős összegeket fordít az úthálózat karbantartá-
sára, felújítására. Teszi ezt saját forrásból, és ameny-
nyiben sikeresen pályázik, akkor támogatásból is. 
Szitka Péter polgármester kijelentette: prioritásként 
kezeli a városvezetés az utak folyamatos megújulá-
sát. Az elv az, hogy a legforgalmasabb utak élvezze-
nek elsőbbséget.
„A mostani beruházással több olyan útszakasz is tel-
jesen új aszfaltburkolatot kap, ahová korábban nem 
volt lehetőség ilyen mértékű forrást biztosítanunk. 
A jelenleg érintett szakaszokat az adott területek 
önkormányzati képviselőivel, a hozzájuk érkező la-
kossági igények alapján választottuk ki. Ez jelentős 
előrelépés mind a 4 városrészben, hiszen az ott élők 

már régóta fennálló problémájára sikerül hosszú tá-
von minőségi megoldást nyújtanunk.”
A város az Európai Uniótól 200 millió forintot nyert 
az útfelújításra. Az érintett területek kiválasztásánál 
szempont volt a közintézmények vagy a közösségi 
közlekedéssel érintett szakaszok közelsége is. 
Az érintett útszakaszok

 ● Derkovits tér — Paál László utca külső íve
 ● Újkazinci terek
 ● Attila út a Tompa Mihály Református Általános 

Iskolától a bevásárlóközpont előtti  
körforgalomig

 ● Tóth Árpád út teljes szakasza
A 200 millió forint csak útfelújításra fordítható, ám 
amennyiben az érintett szakaszok felmérését kö-
vetően szükséges a csapadékvíz-elvezető rendszer 
korszerűsítése, akkor azt Kazincbarcika Város Ön-
kormányzata saját költségvetése terhére fogja meg-
valósítani — hangsúlyozta Szitka Péter polgármester. 
Amennyiben minden felmérés elkészült, és az adatok 
rendelkezésre állnak, úgy a projekt még a nyáron 
elindulhat, és egyes szakaszok megújulására, va-
lamint a forgalom számára történő átadására akár 
idén sor kerülhet.

Szentmise keretében, majd ünnepi műsorral adtak 
hálát az egybegyűltek a Szent Család-templom dísz-
világításának megvalósításáért. A szalézi közösség 
régi álma vált ezzel valóra, amelyet a városvezetés 
az első pillanattól kezdve támogatott. Szitka Pé-
ter polgármester emlékeztetett: amikor 2007-ben  
dr. Seregély István egri érsek felszentelte az akkor 
épült templomot, megjövendölte, hogy a templom 
még sok öröm és boldogság forrása lesz az itt élők 
életében, amely az átadással tovább bővül.

„Kazincbarcikán — mint egy ékszerdobozban —  
ez a templom egy gyönyörű ékkőként fog kivilágítva 
pompázni — fogalmazott Szitka Péter polgármester.”
A Szent Család-templom kupolája, harangtornya és 
homlokzata is megvilágítást kapott, így esténként 
mindenki láthatja, hogy ez a legszebb templom Ka-
zincbarcikán — hangsúlyozta Feri atya. 
„Reméljük, hogy ez a fejlesztés nemcsak a templom-
ba járó hívő közösség számára jelent örömet, hanem 
a kazincbarcikai lakosoknak is — tette hozzá Tran Si 
Nghi Ferenc plébános.”
Az önkormányzat 20 évre elegendő energia árát elő-
legezte meg a plébániának. 

VÁROSFEJLESZTÉS 

ÚJ ASZFALTBURKOLATOT  
KAP 2,5 KM ÚT  

KAZINCBARCIKÁN

Lövey Zoltán, önkormányzati képviselő:
Választókerületemben a Tóth Árpád út 
teljes felújítása örömteli hír, hiszen rend-
kívül forgalmas útról van szó. Ha elké-
szül, természetesen folytatjuk a munkát 
a városrész más, szintén rossz állapotú 
útjainak rendbetételével.

ÁTADTÁK  
A SZENT CSALÁD-TEMPLOM 
DÍSZVILÁGÍTÁSÁT

Ünnepélyes keretek között hivatalosan is felkapcsolták április 14én a Szent Családtemplom díszvilágítását, 
amely így már este is gyönyörű ékkőként pompázik mindenki örömére — fogalmazott az átadón Szitka Péter 
polgármester. A kialakítás és a fenntartás költségeit Kazincbarcika Város Önkormányzata vállalta magára.  
A helyhatóság 20 évre elegendő energia árát ajánlotta fel a plébániának, hogy ne az egyházközséget terhelje 
annak költsége.

Harda Attila, önkormányzati képviselő:
A Derkovits tér és környéke — főként a 
piac miatt — erőteljesen igénybe van véve. 
A lakókörzet csak ezen az úton megkö-
zelíthető, ami az évek alatt jelentősen le-
amortizálódott. Ez a fejlesztés jelentős az 
itt lakók életében, és öröm, hogy az útsza-
kasz belekerült a fejlesztésbe.

Pásztor László, önkormányzati képviselő: 
Az Alsóvárosi körúton korábban a tel-
jes vízvezeték-hálózat rekonstrukciója 
megtörtént. Az úthálózat itt kátyússá vált, 
megsüllyedt az aknákkal együtt, ezért az 
ott élők, a 600 garázstulajdonos és az is-
kolába közlekedők is örömmel fogadták 
a fejlesztés hírét.

Dr. Perjési Zsolt, önkormányzati képviselő:
Az Újkazinci városrészben az elmúlt 
években megkezdődött a belső udvarok 
megújítása, jelenleg a Szemere és a Thö-
köly téren zajlanak munkálatok. Polgár-
mester úrnak korábban jeleztem, hogy 
szükséges a külső útszakaszok rekonst-
rukciója is, és örömmel fogadtuk a pá-
lyázati forrásból történő megvalósulást. 
Remélem, hogy egy következő lépésben 
a parkolók felújítása is megtörténhet.
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Az általános iskolák után áprilisban Kazincbarcika óvodáiban is elindult a szelektív 
hulladékgyűjtés, az ezt szolgáló edényzet kihelyezésével. A város önkormányzata 
és a Zöld Völgy Nonprofit Kft. közös környezetvédő és szemléletformáló akciója 
elérte a következő fázist, és halad tovább.

A hulladékkezeléssel foglalkozó Zöld Völgy Nonprofit Kft. kommunikációs ve-
zetője, Mida Gábor szerint nem lehet elég korán kezdeni a gyerekek nevelését.   
„A második lépcsőfokon a legkisebbeket, az ovisokat, és általuk a szülőket szó-
lítjuk meg. Az iskolákba kihelyezett szelektív gyűjtőedények nagyon sikeresek. 
Nemsokára a régi, már sérült nagy gyűjtőedényeket is lecseréljük, és minden 
iskola, valamint óvoda új, nagy méretű szelektív hulladékgyűjtőt kap.”
A papír, a PET-palack, az aluminium- és italos doboz gyűjtésére szolgáló hulladék-
tároló edényeket mostanra az összes kazincbarcikai óvoda csoportszobáiban és 
közösségi helyiségeiben is használatba vették.

SZELEKTÍV HULLADÉKGYŰJTÉS  
A KAZINCBARCIKAI ÓVODÁKBAN

A székhelyóvodában az első edényzeteket Szitka Péter polgármester és Mida 
Gábor adta át. Liptákné Gergely Valéria, a Kazincbarcikai Összevont Óvodák in-
tézményvezetője ezt nagy örömmel fogadta.
„Az újrahasznosítás nem új keletű az óvodáinkban. A gyerekek a csoportfoglal-
kozásokon sok hulladékot használnak fel újra, de a szervezett szelektívgyűjtés 
a következő lépcsőfokot jelenti.”
Szitka Péter polgármester hangsúlyozta: nem mindegy, hogy az újrahasznosítható 
hulladék válogatottan van-e összegyűjtve vagy sem. 
„Minden józan gondolkodású felnőtt beláthatja, hogy ez a gyermekeink jövőjé-
nek védelméről is szól. Ezért is fontos, hogy ez a program már az óvodákban is 
jelen legyen.”
A szelektív gyűjtők kihelyezése nemsokára a városi intézményekben és a kö-
zépiskolákban folytatódik.

MÉG ZÖLDEBB EZ A TAVASZ  
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Az élet olyan, mint a biciklizés. Ha meg akarod tartani az egyensúlyt, mozgásban 
kell maradnod. Albert Einstein gondolatának mottójával Memóriafejlesztő Mű-
vészetterápiás Klub indul Kazincbarcikán, idősek részvételével. A Kazincbarcika 
Város Önkormányzatának támogatásával megvalósuló program májustól júliu-
sig tart majd, és a művészeten keresztül próbálja javítani a szépkorúak szellemi 
aktivitását.

Az idősek szellemi kapacitása koruk előrehaladtával csökkenhet. A szépkorúak 
egy része nehezebben fejezi ki magát, jobban felejt. A szakemberek szerint ez 
nem feltétlenül jelent betegséget, a normális idősödéssel is együtt járhat a jelen-
ség. Viszont vannak esetek, amikor kóros folyamatok első tünete lehet a felejtés. 
Dr. Boga Bálint projektalapító-ötletgazda, geriáter több mint 40 éve foglalkozik 
idősekkel, így a program megalkotásában szakavatott orvosként vett részt.

Az előadássorozat, amit Kazincbarcikán indítunk, segítséget nyújt 
azoknak, akik az idősödés kapcsán igényelnek egy kis serkentést, 
hogy a csökkenő aktivitásuk emelkedjen, és aktívabbak legye-
nek, de azoknak is segít, akiknél valóban kezdődik egy betegség.

Gerinctorna, vers, zene, rajz, vagyis művészetterápia. A Memóriafejlesztő Művé-
szetterápiás Klub foglalkozásain ilyen programokon vehetnek részt kazincbarcikai 
szépkorúak. Az órákat a Barcika Art Nonprofit Kft. szervezi a projekt ötletgazdá-
ival közösen, a Kazincbarcikai Szociális Szolgáltató Központ közreműködésével. 

A projekt másik ötletgazdája, dr. Dobos László, a Harmadik Kor Egyeteme Miskolc 
Alapítvány kuratóriumi elnöke. Személye nem ismeretlen az itt élő szépkorúak 
számára, hiszen korábban már több programban is részt vett Kazincbarcikán.

Ez most egy új, úgynevezett pilotprogram lesz. Egy 30 órás fog-
lalkozáson vehet részt 20 itt élő szépkorú, akiket a helyi szakmai 
vezetők választanak ki, 6 szakember pedig különböző előadá-
sokkal és programokkal segít a résztvevők szellemi aktivitását 
megtartani, fejleszteni.

A klub a művészetterápián keresztül javítja az idősek képességeit és emlékezését, 
de hozzájárul kapcsolataik fennmaradásához, esetleg újak kialakulásához is. A fog-
lalkozások május elejétől július közepéig tartanak majd, heti két alkalommal: ked-
denként és csütörtökönként foglalkozik szakember a résztvevő szépkorúakkal.

VÉDJEGY IGAZOLJA, HOGY  
A KAZINCBARCIKAI 
ÓVODÁK CSALÁDBARÁTOK

Első alkalommal kaptak Családbarát Szolgáltató Hely tanúsító védjegyminősítést 
a kazincbarcikai óvodák. A címet a Családbarát Magyarország Központ Nonprofit 
Közhasznú Kft. által végzett vizsgálat alapján nyerték el az intézmények, két évre.

Ovis gála, családi sportdélután, lecsóparti — csak néhány rendezvény azok közül, 
amelyekkel a kazincbarcikai óvodák erősítik a családokkal való kapcsolatápolást, 
a csapatépítést és a szülők egymással való ismerkedését. A helyi szakemberek 
jól tudják: az óvodai nevelés a családi neveléssel együtt, azt kiegészítve szolgál-
ja legmegfelelőbben a gyermekek fejlődését. Ezen feladat megvalósításában a 
szülők is igazi partnerek. 
Sipos-Grédics Flóra négygyermekes anya szerint a közös programok, az együt-
tes készülődés, az egymásra való odafigyelés, a közösségi élmények együttes 
átélése erősíti az emberi kapcsolatokat, így megszilárdítja a család és az óvoda 
együttműködését is. A kazincbarcikai óvodákkal kapcsolatban nagyon jó ta-
pasztalata van, hiszen itt figyelnek a családok élethelyzetének változásaira, a 
gyerekek egyéni igényeire.  
 
A Családbarát Magyarország Központ 2019 elején dolgozta ki a Családbarát Hely 
tanúsító védjegy odaítélésének feltételrendszerét, amelyet szigorú kritériumok 
alapján ítélnek oda. A tanúsítási folyamat két részből áll: egy előszűrésből és egy 
helyszíni auditból. Ennek során az auditor személyesen ellenőrizi a családbarát 
intézkedések meglétét — mondta Liptákné Gergely Valéria, a Kazincbarcikai 
Összevont Óvodák intézményvezetője.
„Nálunk fontos kritérium volt például, hogy akadálymentes legyen az épület, 
hogy legyen szülők és gyerekek számára külön kialakított mosdóhelyiség, hogy 
a játszóudvaraink tanúsított játékokkal rendelkezzenek, illetve pluszpontokat 
jelentettek azok a dolgok, amik megtalálhatóak a tagóvodákban, mint például 
sószobák, mászófalak vagy multifunkciós sportpálya, amely minden tagóvo-
dánk udvarán van.” 
További pluszpontot jelentett még, hogy az ételallergiás gyermekek étkezte-
tése megoldható minden tagóvodában, illetve Kazincbarcikán a sajátos nevelési 
igényű gyermekek fejlesztése is biztosított — tette hozzá az intézményvezető.
A Családbarát Szolgáltató Hely tanúsítványt két évig használhatja a székhely-
óvoda és kazincbarcikai tagintézményei.

KAZINCBARCIKA, A JÖVŐ VÁROSA

MEMÓRIAFEJLESZTŐ 
MŰVÉSZETTERÁPIÁS KLUB INDUL 

KAZINCBARCIKÁN
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Április 3tól visszatért eredeti helyére, a Fő tér 4. 
szám alá a kazincbarcikai Polgármesteri Hivatal, áp
rilis 17től pedig újra a megszokott időpontokban vár
ják a hivatal munkatársai a kazincbarcikai ügyfeleket.

A kazincbarcikai képviselő-testület 2022. november 
10-i ülésén döntött arról, hogy a távhőárak draszti-
kus emelkedése miatt átstrukturálja a Polgármesteri 
Hivatal működtetését. A hivatalvezetés nagy része 

és az ellátórendszer olyan önkormányzati tulajdon-
ban lévő ingatlanokba költözött át, ahol jelentősen 
alacsonyabb fűtési költségeket kellett fizetni. Emi-
att az egyes ügyosztályok különböző épületekben 
lettek elhelyezve.  
Négy és fél hónap kényszerszünet után, április ele-
jén, az enyhébb idő és a kedvezőbbé vált távhőárak 
megteremtették a lehetőségét a visszaköltözésnek, 
ami több mint 70 önkormányzati munkatársat érin-

tett. Ismét a régi helyükön dolgoznak a Polgármesteri 
Iroda, a Gazdálkodási Osztály, a Jegyzői titkárság, a 
Városüzemeltetési és Rendészeti Osztály Városüze-
meltetési csoportjának, valamint a Hatósági Osztály 
Igazgatási csoportjának alkalmazottjai. Az ügyfélfo-
gadás ismét a régi helyszínen, a Polgármesteri Hiva-
tal Fő téri épületében zajlik. Április 17-től az eredeti 
ügyfélfogadási időpontokban várják az osztályok és 
a csoportok a lakossági megkereséseket.

VISSZAKÖLTÖZÖTT 
A POLGÁRMESTERI HIVATAL  

VISSZATÉRT A RÉGI ÜGYFÉLSZOLGÁLATI REND

A POLGÁRMESTERI HIVATAL  
ÁLTALÁNOS ÜGYFÉLFOGADÁSI RENDJE:

hétfő 07:30 és 16:00 óra között
csütörtök 13:00 és 18:00 óra között
péntek 07:30 és 12:00 óra között

Az anyakönyvvezetők a haláleset-bejelentést  
teljes munkaidőben kötelesek fogadni.

A POLGÁRMESTERI HIVATAL  
HATÓSÁGI OSZTÁLY SZOCIÁLIS  
CSOPORTJÁNAK  
ÜGYFÉLFOGADÁSI RENDJE:

hétfő 07:30 és 16:00 óra között
csütörtök 08:00 és 12:00, 
 valamint 13:00 és 18:00 óra között
péntek 07:30 és 12:00 óra között

Repülőgép, a Millennium Falcon a Star Warsból, óri-
ás csatahajó, autók, daruk és kamionok. Egyedi és 
megismételhetetlen darabokkal érkezett 5 év után 
vissza a Kockabarátok közössége Kazincbarcikára. 
A nagyjából 20 fős hobbicsoport legtöbb tagja főál-
lás mellett legózik. A kiállításra saját gyűjteményük 
kreatív alkotásait hozták el, kicsik és nagyok örömé-
re. A látogatókat bőséges repertoár várta, sok-sok 
témával, egyedi építésű járművekkel, olyanokkal is, 
amelyek sehol máshol nem láthatóak, nem megvásá-
rolhatóak, de ötletmerítésre mindenképp alkalmasak.

A szervezők a rendezvényhez kapcsolódóan építő-
pályázatot is hirdettek két korcsoportban: 5 és 9 év 
közöttiek, valamint 10 és 14 év közöttiek számára.  
A felhívásra több mint 70 alkotás érkezett, az űr-
kutató központtól a Kazincbarcika kabala figuráját 
ábrázoló Kabarci-szoborig.
A szakértőkből álló zsűri eredetileg kategóriánként 
5-5 pályaművet értékelt volna, de a nagy érdeklő-
désre való tekintettel, 10-10-et díjazott. A legjobb 
ötletek megalkotói különböző LEGO-alkotásokat 
vihettek haza.

Legendás filmjelenetek, szuperhősök, gigantikus 
épületek, működő járművek. Interaktív Kockabarát 
kiállításnak és játszóháznak adott otthont a Mezey 
István Művészeti Központ április 12. és 15. között.  
A klasszikus építőjáték ismételten bizonyította, hogy 
generációk gyermekkorának közös élményeként 
képes kicsiket és nagyokat, szülőket és gyerekeket, 
nemtől és kortól függetlenül összehozni.

TÖBB  
MINT KOCKA
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GARANCIÁLIS JAVÍTÁSOK 
KAZINCBARCIKÁN

Megkezdődtek a városi beruházások garanciális javí
tásai Kazincbarcikán. A munkavégzés több helyszínen 
zajlik áprilisban és májusban.

Elsőként a Fő téren kezdte el a beruházást végző 
cég a burkolaton keletkezett hibák megszüntetését.  
Ezen a területen az eltört térköveket cserélik, va-
lamint a lepergett burkolatot javítják, és várhatóan 
a hónap végére itt befejezik a munkát. A garanciális 
javítások ezt követően az Alsóvárosi körút, a Tardo-

nai út és a Pollack Mihály utca kerékpárútjain folyta-
tódnak, valamint ha szükséges, a Völgy parki úton. 
A kivitelezőt a beruházás befejezését követően,  
a szerződésben rögzített időtartamig terheli garan-
ciális, illetve jótállási kötelezettség. 
A mostani javítások keretében ezek érvényesíté-
se zajlik. Az érintett területeken összesen 3 hete 
van a kivitelezőnek a javítások befejezésére, így  
várhatóan május első felében végeznek a munká-
latokkal.

Tavasszal a kátyúk az átlagosnál intenzívebben je
lennek meg, főként a közösségi közlekedési és a 
nagy forgalmú útvonalakon. Ezt orvosolandó, Kazinc
barcikán is zajlik a tartósabb és hatékonyabb meleg
aszfaltozás az úthibák megszüntetésére. 

A fenti útszakaszok kátyúzása mellett már meg-
kezdődött számos kisebb forgalmú út aszfaltozása 
is. Kazincbarcika Város Önkormányzata kiemelten 
fontosnak tartja a közutak karbantartását. Más tele-
pülésekhez viszonyítva az itteni úthálózat kifejezet-
ten jónak, ám idősnek mondható. Sajnos ez, és a hideg 
téli időjárás kedvez az újabb kátyúk megjelenésének. 
Klimon István, Kazincbarcika alpolgármestere az előz-
ményeket ismertetve elmondta, hogy tavaly ősszel 
igyekeztek a legtöbb kátyút eltüntetni, hogy télen ne 
okozzanak kárt a gépjárművekben, most azonban az 
aszfaltkeverő telepek újranyitásával eljött a tavaszi 
útkarbantartás ideje.
Ha valaki úthibát észlel, továbbra is a KolorAPP-on 
keresztül tud közvetlenül jelzést küldeni a szakem-
bereknek. Kazincbarcika Város Önkormányzata az 

idei költségvetéséből több mint 100 millió forintot 
fordít az úthibák javítására. 
A téli, ideiglenes hidegaszfaltozás után, most a tartós, 
úgynevezett melegaszfaltozással javítják az útbur-
kolatot. A munkálatok sebességkorlátozással jár-
nak, és időszakaszosan akadályozhatják a forgalmat, 
erre táblák és jelölések figyelmeztetik az autósokat.  
A közlekedők az érintett szakaszokon fokozott óva-
tossággal közlekedjenek.

Hamarosan megoldódik a Csokonai utcai szék
helyóvoda udvarán található elöregedett fák okoz
ta probléma. A fák kivágása elkerülhetetlen, korábban 
az intézmény melletti üzletsoron okozott anyagi kárt 
az egyik kidőlt fa. Akkor szerencsére nem történt 
személyi sérülés.

Kazincbarcikán egyre több az elöregedett fa. Bár az 
önkormányzat megkezdte azt a programot, hogy 
kivágják a balesetveszélyessé vált, menthetetlen 
fákat, és helyettük újakat ültetnek, de a korábbi év-
tizedekben elmaradt rendszeres fafiatalítás miatt idő 
kell ahhoz, hogy kialakuljon az egyensúly.
A székhelyóvoda udvarán 25 fa található, amely-
ből a szakemberek 16-ot voltak kénytelenek vá-
gásra kijelölni. Halász Béla, a Polgármesteri Hivatal  

Városüzemeltetési és Rendészeti Osztályának ve-
zetője hangsúlyozta: a jelentősen elöregedett fá-
kat az utóbbi időben tapasztalható erős széllökések 
veszélyessé teszik. A döntés előzménye, hogy egy 
korábbi vihar az óvoda udvarán található egyik fát 
kidöntötte, amely az utca felé dőlve egy tetőt rongált 
meg az üzletsoron.
A menthetetlen fák kivágását bonyolítja azok mé-
rete, de a munkálatok már szervezés alatt vannak.  
Az biztos, hogy kellő szakmai alapossággal, a szabá-
lyok teljes körű betartásával történik majd a veszé-
lyes fák eltávolítása. 
A pótlásról természetesen gondoskodik Kazinc-
barcika Város Önkormányzata, mégpedig oly módon, 
hogy kizárólag településképbe illő, ezen a területen 
honos fafajtákat ültetnek majd az óvoda udvarára.

ÉLHETŐ KAZINCBARCIKA

A DÖNTÉS NEM ELŐZMÉNYEK NÉLKÜLI —  
VESZÉLYES FÁKAT VÁGNAK KI KAZINCBARCIKÁN

MELEGASZFALTOZÁSSAL KÁTYÚZNAK  
KAZINCBARCIKA ÚTJAIN

A főforgalmú utakon a kátyúzás  
a következő szakaszokat érinti:

 ● Jószerencsét út 
 ● Mátyás király út
 ● Május 1. út 
 ● Tardonai út
 ● Herbolyai út
 ● Építők útja
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SPORTLEGENDÁK RELIKVIÁI ● KUL-TÚR KOCSMATÚRA ● MEHRINGER-KONCERT ● MAJKA 
HERE WE ARE ● PUNNANY MASSIF ● TANKCSAPDA ● TÁNCOS SZAKMAI NAPOK 

MISKOLC DIXIELAND BAND ● FALUSI MARIANN & SÁRIK PÉTER TRIÓ 
L’ART POUR L’ART ● LILIOM PRODUKCIÓ: ANYATIGRISEK - A MUSICAL! ● KOLOR KÖLYÖKSZIGET

KICSI GESZTENYE KLUB ● STULA ROCK ● P-MOBIL 50 ● KOLLÁNYI ZSUZSI AKUSZTIK  
MAGNA CUM LAUDE ● MERRY GO ROUND ● FOLK ON 45 ● CSÍK ZENEKAR ● TŰZIJÁTÉK

JEGYÉRTÉKESÍTÉS KEZDETE: MÁJUS 1. ● RÉSZLETES INFORMÁCIÓK, JEGY- ÉS BÉRLETVÁSÁRLÁS:
Online a www.kolorcity.hu oldalon és a KolorAppon, illetve a Mezey István Művészeti Központban.

SZÍNEZZÜK TOVÁBB 
KAZINCBARCIKÁT!

Kazincbarcika és térsége | Augusztus 1-20. | www.kolorcity.hu

Az idén önálló Kolorfutás,  
szeptember 23-án a felnőttek mellett  

a 4 és 14 év közötti gyerekeket kiemelten várja!   
A betufás után emlékezetes afterparty várja városunk teljes népét az ország ünnepelt, 

ÚJ OTL CSILLAGA OKOZTA OVÁCIÓVAL.

JEGYEK

Június 30-ig kedvezményesen, 1000 Ft-ért nevezhetnek az ovisok a 800 méretes, és a sulisok az 1,5 km-es távra.  
A felnőttek 5,25 km-es minimaratonon, 10,5 km-es negyedmaratonon vagy 21 km-es félmaratonon futhatják magukat próbára.  

A jótékonysági futás 1500 méter.



MÁJUSI PROGRAMNAPTÁR

05|01 
hétfő | 15:00-20:00

Fő tér

Retro Majális
Mazsorett- és muzsikusmasírozás ● Veteránautó-kiállítás ● Retro Mesezenekar ● Dévényi Tibi bácsi 
Flash Táncstúdió ● Miskolci Illés Emlékzenekar ● Játszóház

05|08 
hétfő | 08:00-18:00

Kazinczy Ferenc  
Tornacsarnok és környéke

Magyar sport napja
Sportágválasztó az általános iskolák 1-3. évfolyamai számára

05|11 
csütörtök | 17:00

Mezey István  
Művészeti Központ

A Színes Folt Klub „Tavasz” című kiállítása
Közreműködik a Kazincbarcikai Kodály Zoltán Alapfokú Művészeti Iskola

05|21 
vasárnap | 11:30

Kazincbarcikaalsói Református 
Egyházközség templomkertje

Kazincbarcikai központi hősök napi ünnepség
Közreműködnek az Irinyi János Református Oktatási Központ tanulói
Szervező: Vajányi Lajos Bajtársi Egyesület

05|21 
vasárnap | 08:00-17:00

Csónakázótó

Futókörök napja

05|22-28 
Egressy Béni Városi Könyvtár

Vidám gyermeknapok

05|23 
kedd | 11:00, 13:00

Író-olvasó találkozó Vigh Balázzsal
Általános iskolai diákok részére

05|24 
szerda | 10:00

Tavaszi mese
Bábszínház Herczeg Mária bábos, kézműves előadásában óvodások részére

05|25 
csütörtök | 14:00

Feleségek felesége
Monodráma Patka Heléna előadásában középiskolai diákok részére

05|25 
csütörtök | 17:00

Mezey István Művészeti Központ

Kin Gábor „Húrok” című kiállítása
Közreműködik a Kazincbarcikai Kodály Zoltán Alapfokú Művészeti Iskola

05|28 
vasárnap | 14:00-18:00

Mezey István Művészeti Központ  
és udvara

Zölden is színes Szuperhősök 
Városi gyermeknap
Marvel costplay ● Wednesday Show – Cukorágyúval ● Ökolabirintus, kézműves játszóház  
a Gyermekek Háza-Kézművesházzal ● Óriásbábok, elektromos autók, ugrálóvár, hajfonás, arcfestés 
„Zöld” programok

05|31 
szerda | egész nap

Kihívás napja
A programok díjtalanok. Támogató Kazincbarcika Város Önkormányzata.  
Részletes programok a www.kolorline.hu oldalon és a KolorAPPon.

Az idén önálló Kolorfutás,  
szeptember 23-án a felnőttek mellett  

a 4 és 14 év közötti gyerekeket kiemelten várja!   
A betufás után emlékezetes afterparty várja városunk teljes népét az ország ünnepelt, 

ÚJ OTL CSILLAGA OKOZTA OVÁCIÓVAL.

JEGYEK

Június 30-ig kedvezményesen, 1000 Ft-ért nevezhetnek az ovisok a 800 méretes, és a sulisok az 1,5 km-es távra.  
A felnőttek 5,25 km-es minimaratonon, 10,5 km-es negyedmaratonon vagy 21 km-es félmaratonon futhatják magukat próbára.  

A jótékonysági futás 1500 méter. 13
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SAKK OPERA — 
ŐSBEMUTATÓ  
KEREK GÁBOR SZERZŐ 
MŰVÉBŐL A KODÁLYBAN

EGRESSY BÉNIRE 
EMLÉKEZTEK 

A ZENESZERZŐ 
SZÜLETÉSÉNEK 
ÉVFORDULÓJÁN

Városunk jelentős alakja, Egressy Béni 209 éve született Sajókazincon. Mellszobra 
a város főterén emlékeztet arra, hogy élete első éveit itt élte a zeneszerző, író 
és színész.

Április 21-én Egressy Béni szobránál tisztelegtek a város és intézményeinek 
képviselői.
Kazincbarcika egyik legfontosabb szülötte nemcsak a Szózat zenéjét szerezte, 
hanem igazi hazafi is volt – emlékezett Pétervári György önkormányzati képviselő. 
„Mondhatjuk, hogy sérülései nyomában, közvetve vérét adta a szabadságunkért. 
Örömmel emlékezünk meg értékeiről.” 
Városi könyvtárunk névadójának emlékeit az Országos Széchényi Könyvtárban 
őrzik – fogalmazott Molekné Kőrösi Beatrix intézményvezető.
„A 70-es években kaptunk másolatokat. Akkori könyvtárvezetőnk kutatta ki 
Egressy Béni sajókazinci születését. Ápoljuk a kultuszát, és mindent, amit csak 
tudunk, összegyűjtünk róla.”

Példaértékű feladatot teljesített a Kodály Zoltán Alapfokú Művészeti Iskola in
tézményvezetője. Kerek Gábor nem kevesebbre vállalkozott, mint arra, hogy 
ír egy operát, amelyet a tantestület pedagógusai és növendékei adnak elő.  
A Sakk operácska ősbemutatóját április 12én tartották a művészeti iskolában, 
Kazincbarcikán.

Meglepő témát választott a Kodály Zoltán Alapfokú Művészeti Iskola vezetője egy 
most született operához. Kerek Gábor, aki maga is szereti a sakkot, úgy döntött 
tavaly januárban, hogy ír erről egy darabot. Egyéves alkotói munka után, a mű 
idén januárra készült el, a próbák pedig februártól indultak.

Azért operácska, mert mindössze egyórás az előadás, amelyben megtalálhatóak 
reneszánsz, barokk és kortárs elemek, latinos vagy éppen jazzes stílussal keve-
redve. A darab főszerepét Maklári-Nagy Tamara kapta, az intézmény magáné-
nektanára, aki amellett, hogy nagy rajongója a szerző munkásságának, megtisz-
teltetésnek vette a felkérést.
A darab szereplői sakkbábuk, a főszereplő pedig maga a királynő, aki kicsit ké-
nyeskedő, és a történet szerint fáj a lába.
A darab jelentős számú szereplőt mozgatott meg. A tanári kar 11 tagja és a szerző, 
valamint táncosként 9 diák kapott lehetőséget tehetsége bemutatására. 
„A Sakk operában kevés, mindösszesen 6 hangszer van. Ez azt is jelenti, hogy a 
zenészeknek nagyon sok játszanivalójuk van, nagyon sok mindent kellett megta-
nulniuk, de nehezek a szólamok is. Hál’ Istennek a legutolsó főpróba után, amit az 
iskolában tartottunk, már úgy jöttünk el, hogy ez már nagyon jó — idézte fel az pre-
mier előtti nap történéseit Kerek Gábor intézményvezető, az operácska szerzője.”
Kerek Gábor Sakk című operáját hatalmas sikerrel, telt ház előtt mutatták be, a 
közönség pedig vastapssal jutalmazta az előadást. Az egyfelvonásos darabot a 
tervek szerint máshol is bemutatják majd.

IDÉN IS MEGEMLÉKEZTEK 
A MAGYAR 
KÖLTÉSZET NAPJÁRÓL 
KAZINCBARCIKÁN

Lövey Zoltán és Pásztor László önkormányzati képviselők főhajtással  
és koszorúzással tisztelegtek Radnóti Miklós és Móricz Zsigmond  
mellszobránál.

1964 óta április 11-én ünnepeljük a magyar költészet jeles napját, amelyről idén 
Kazincbarcikán két önkormányzati képviselőnk emlékezett meg, Radnóti Miklós 
és Móricz Zsigmond szobrának koszorúzásával. Lövey Zoltán kiemelte, hogy az 
eltérő nemzedékhez tartozó emblematikus Nyugat-szerzők a magyar irodalom és 
szellemi élet nyugati szintű megújítását tűzték célul. A képviselő örömmel nyug-
tázta, hogy egy idősebb házaspár évente ápolja a Radnóti szobrot, mindenki mást 
pedig versolvasásra buzdít, hiszen a költészet gazdagít és személyiséget formál.

KULTÚRA 
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Pátrovics Géza az egyre idősebb edzők miatt is aggódik. Úgy látja, fontos lenne a 
fiatalabbak motiváltsága. A jövőre 50 éves szakosztály így is rendületlenül készül 
az új nemzetközi és magyar bajnokságokra, és példát mutat a fotelban ülőknek.
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A KBSC legutoljára április 2-án a Szombathely ellen tudott győzni, aztán 3 olyan 
mérkőzés következett, ahol nem tudta pontra váltani a játékot. Azonban az Ajka 
ellen annak ellenére sikerült a pontszerzés, hogy az ellenfél a tabella 3. helyén áll.
Csábi József vezetőedző elégedetten nyilatkozott a mérkőzés után. Értékelőjében 
rámutatott: az alkalmazott taktika ezúttal beváltotta a hozzáfűzött reményeket, 
pedig a helyzeteket illetően az Ajka dominált és kezdeményezett.
„A tizenegyes fordulópont volt a mérkőzésen, amiből jobban jött ki a KBSC. Büsz-
ke vagyok arra, hogy ezen a héten a játékban rendben volt a csapat. Nem úgy a 
Soroksár elleni, egy héttel korábbi meccsen, ahol kihagytuk a tizenegyest, és 
az ellenfél jött ki jobban az összecsapásból. A mostani győzelmünk után viszont 
megyünk tovább, mert nagy lépést tettünk céljaink eléréséért.”
Az új rendszer szerint az osztályozó nélküli NB II-ben maradáshoz az első 15-ben 
kell végezni. A KBSC a 33. forduló eredményei alapján jelenleg a tabella 12. he-
lyén áll 41. ponttal. A következő hetekben a csapatra kemény meccsek várnak 
idegenben: a tabella 5., 6. és 2. helyén álló ellenfelekkel, a Szegeddel, a Péccsel és 
az MTK-val mérkőzik meg a Kolorcity, míg itthon a 4. és 18. helyen álló Győrt és 
Szentlőrincet fogadja majd a KBSC csapata.

A GREENPLAN-VRCK 
RÖPLABDACSAPATA  
A BAJNOKI 
BRONZÉREMÉRT JÁTSZIK
Mozgalmas meccsek után a Vegyész RC felnőtt csapata bronzbajnoki címre, 
míg az utánpótlás a döntőkre hajt. Közben becses elismerések álltak a házhoz.

A múlt hónap a rájátszás ideje volt a VRCK első 4-be jutó férficsapatának, ám 
végül a MÁV Előre SC-Foxconn diadalmaskodott, így április 23-tól újra bronzbaj-
nokságon játszhat a Vegyész. A győzelemhez 3 meccset kell nyerniük a fiúknak 
a fővárosi Pénzügyőr SE ellen.
Emellett jól alakulnak az utánpótlás középszakasz küzdelmei is, amelyek május-
ban zárulnak. Tóth Milán sportigazgató közölte: bizakodva vágnak bele minden 
csapattal a mérkőzésekbe. 
„Többen is ott lehetnek az országos 6-os vagy 4-es döntőkben. Reméljük, hogy 
az U20-as fiúk bekerülnek a sok jó csapat között is. Az U15-ös és az U13-as srá-
coknál a 4-es döntőbe jutás cél, de az U17-esek is éremesélyesek.”
A lányoknál, akik még csak 4 éve röplabdáznak komolyabban, a régiós győzelem 
a cél. Az U15-ösök a regionális bajnokságokon veretlenül zárták az alapszakaszt, 
és a középszakaszban vesztettek először. A harmadosztály U13-as, U17-es és 
U20-as csapatai pedig stabil középcsapatok.
„Extra diadal volt B.-A.-Z. vármegye sportújságíróitól az Év sportolója 2022 díj-
átadón csapatként 2., az online közönségszavazáson pedig férficsapatként az 1. 
helyet kivívni. A vitrin előkelő pontjára kerülnek az elismerések.”

NEM SIKERÜL  
AZ ÁTFORDULÁS  
A FÉRFI KÉZILABDÁBAN
Legutolsó mérkőzésén semmit nem valósított meg az elképzelésekből a KKSE 
férfi kézilabdacsapata, így 3832 arányú vereséget szenvedett idegenben a Bal
mazújvárostól. Ezt megelőzően viszont a KKSE NB IIes női és férfi kézilabdázói 
is izgalmas csaták végén kerekedtek felül a Don Bosco Sportközpontban játszott 
meccseken, 100%os teljesítménnyel zárva az aznapi fordulót. 

Április 15-én a Borsod SK ellen játszottak a kazincbarcikai kézis lányok. A mérkő-
zés félidejében 16-13 volt az állás, aztán a második 30 percben állandósult a 3-4 
gólos hazai vezetés. A hajrában ugyan 28-27-nél az egyenlítésért támadhatott 
a BSK, de a mérkőzésen végül a hazaiak 29-27-re nyertek.
Ugyanezen a napon a férfi együttes számára a Kállósemjén ellen kötelező volt 
a győzelem, mely a vártnál nehezebben jött össze. A vendéglátók 10 perc alatt 
3 gólos hátrányba kerültek, de a nagyszerűen kézilabdázó Répási vezérletével 
a szünetre már 14-13-nál náluk volt az előny. A második etapban, ha nyögve-
nyelősen is, de 31-29-es győzelmet arattak.
A KKSE férfi kézilabdacsapata jelenleg a tabella utolsó előtti helyén áll 6 ponttal, 
és legközelebb a 20. fordulóban, május 6-án fogadja hazai pályán a DEAC II. csa-
patát. A KKSE női csapata ettől előnyösebb helyzetben van. A tabella 5. helyén, 
19 ponttal várja az április 29-i hajdúnánási folytatást, amikor az Ungvár FC ellen 
küzdenek majd meg a lányok.

Lapzártánk előtti utolsó meccsét hazai pályán vitte győzelemre a Kolorcity Kazincbarcika SC. NB IIes férfi focicsapatunk a 33. fordulóban vasárnap az Ajkát fogadta, 
és begyűjtötte a sokat érő 3 pontot.

NAGY ERŐVEL HAJT A KBSC AZ NB II FINÁLÉRA

Fotó: KBSC
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Az Úti cél: Kolorcity — Kazincbarcika formabontó, színes könyve — sok más egyedi városlélekközvetítő szemszöggel már a Mezey István 
Művészeti Központban is beszerezhető, az Álomgyár könyvesbolt mellett. Ajándék „megtévesztő” könyvjelzővel kapható, ami filmeket jelez, 

mégpedig a fejezetek szereplőinek Kolorcity kisfilmjeit a QRkódon túl.

Csanádi Tibor Ulu, a Kocsmaturista, 2015 óta fedezi fel a városokat és a kocsmaéletüket, 2016 óta pedig blogot és közösségi médiafelületeket 
vezet erről. Máig 303 településen, 20 európai országban járt. A városokat sajátos szemmel, nemcsak turistaként fedezi fel, hanem egy új lakó 
hétköznapi szemével is, figyelve a fő attrakciókon túl az érdekes apróságokra, egyedi jellegzetességekre is.

Számára Kazincbarcika egyetlen más településhez sem hasonlítható. Lízinglakóként nagy viszonyítási alappal figyelte Kolorcityt, Kazincbar-
cika pedig azóta etalon lett számára. Az Úti cél: Kolorcity könyvben a tapasztalt vándor szemszögéből mutatja be Kazincbarcika szokatlanabb 
vetületeit, kitér a helyi kocsmaéletre, és arra is, hogy mi mindennek a városa Kolorcity.

ÚTI CÉL: KOLORCITY —  
KAZINCBARCIKA „LÍZINGLAKÓ”  

ÉS SOROZAT-VÁROSFELFEDEZŐ SZEMMEL


